
3 چهارشنبه 5 خرداد  ماه 1395
نباید کسانی بگوید راه امام همان است که ما می گوییم

دبیر ستاد مرکزی بزرگداشت امام خمینی )س( گفت: از نگاه برخی افراد حضور مردم یعنی راهپیمایی و رأی دادن و نهایت اینکه در جاهایی هم حق داشته باشند در امور صنفی خود دخالت کنند. اما مطمئنا روح حضور 
مردم این نیست و تفسیری غیر از تفسیر امام که مردم را ولی نعمت خود می داند نمی تواند درست باشد. اگر امام می گوید دست و بازوی یک بسیجی را می بوسم نه اینکه دست یک جناح خاص را مدنظر داشته باشند، 
بلکه به معنای آحاد مردم است. .وی یکی از مسائل موجود را حمله اخلاقی به انقلاب دانست و تأکید کرد: تفسیر و تحلیل نا به جا از انقلاب اسلامی به اینکه یک انقلاب سخت، کوبنده و با عدم تحمل مخالف از برنامه 
های دشمن است. اگر این تحلیل را بپذیریم مجادلات بیهوده در کشور شکل می گیرد. اگر از اخلاقی بودن انقلاب دفاع نکنیم و جامعه خشن شود و ما اجازه تعدی به حریم خصوصی افراد را بدهیم و به یکدیگر برچسب 

بزنیم، این چیزی است که دشمن به دنبال آن بوده و هست. دبیر ستاد مرکزی بزرگداشت امام خمینی )س( با بیان این که در انقلاب و کشور ما هیچ کسی حق ندارد به معتقدات دینی ما و به جایگاه ها و 
ارکان نظام ما توهین کند، گفت: اما کسانی هم نباید با جو سازی بگویند راه امام همان است که ما می گوییم، پس  مجاز هستیم به کسی که به گونه ای دیگر فکر می کند حمله کنیم. چه کسی گفته است 

اگر کسی عقیده خلافی را صرفا بر مبنای اعتقادش عرضه کرد من حق برهم زدن جلسه او  را داشته باشم؟ کجا امام چنین اجازه ای را می داد؟ کجا این انقلاب چنین اجازه ای را می دهد؟

اژه ای رئیس شورای نظارت بر صداوسیما
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
با نظر اعضای شورا، رئیس شورای نظارت 
بر سازمان صداوسیما شد. حجت الاسلام 
محسنی اژه ای در سخنان خود ضمن تشکر 
از اعضاء به مسئولیت سنگین شورا مطابق 
اصل 175 قانون اساسی و قوانین موضوعه 

کشور اشاره و اظهار امیدواری کرد با همدلی نمایندگان محترم قوا و ریاست 
محترم سازمان صداوســیما، نظارت مؤثری در همه زمینه هایی که قانون 
اظهار داشــته اعمال کرده و در تعالی ســازمان مفید و موثر باشد. بر اساس 
اصل 175 قانون اساسی شورای نظارت بر ســازمان صدا و سیما مرکب از 
نمایندگان قوای سه گانه ) هر قوه 2 نفر ( ماموریت نظارت بر کلیه فعالیتهای 
سازمان صدا و ســیما را بر عهده دارد که اعضای این شورا از میان خود یک 

نفر را بعنوان رئیس انتخاب می کنند.

مجلس اعلای اصولگرایان تشکیل شود
امیر محبیان تحلیلگر اصولگرا گفت: الان 
زماني اســت که اصولگرایی دوباره بازتعریف 
شــود و دوباره از مرزها و حــدود اصولگرایی 
تعریف مجددی ارائه شود. وی با بیان اینکه 
باید از لحاظ ســاختار مجــددا اصولگرایي را 
تعریف کنیم گفت: ما ساختار مبتنی بر افراد 

با کاریزماي بالا را نمی توانیم ملاک قرار دهیم؛ باید یک ساختار دموکراتیکی 
که فراگیر باشد تعریف کنیم. من پیشنهاد دادم که کنگره ملی یا مجلس اعلایی 
برای اصولگرایان تشکیل شود که سراسر کشور را در بر بگیرد. محبیان تاکید 
کرد: اصولگرایان، نخبگان فعالی در شهرستانها دارند که زیر سایه تهرانی ها 
باقی ماندند. اگر بتوانیم چنین کاری را انجام دهیم آن وقت همه ظرفیت ها را 
جمع آوری کردیم، همه احزاب و گروه های اصولگرایی هویت خودشان را دارند 
ولی در عمل در قالب فراکسیون هایی در داخل این مجلس اعلا عمل می کنند. 

جلسه فراکسیون برای تعیین هیئت رئیسه
منتخب مردم ورامین در مجلس دهم گفت 
که فراکسیون فراگیر بعد از مراسم افتتاحیه 
مجلــس دهم در جلســه ای در مورد هیات 
رئیسه مجلس دهم تصمیم گیری می کند. 
سید حسین نقوی حسینی در این خصوص 
اظهــار کرد:  فراکســیون فراگیــر جمعه 7 

خرداد در ســاعت 6 بعد از ظهر در محل ســالن مشروطه جلسه ای را برگزار 
خواهد کرد که دراین جلسه از تمامی منتخبان به جز اعضای فراکسیون امید 
دعوت شده است. به گفته ی وی در این جلسه علی لاریجانی به ایراد سخن 
می پردازد و از سردار سلیمانی نیز دعوت به عمل آمده است. نقوی حسینی 
همچنین یاد آور شد که دستور کار این جلسه نحوه اداره آینده مجلس دهم 
است و موضوع تصمیم گیری در خصوص گزینه های ریاست و سایر ارکان 
هیات رئیسه به جلسه شنبه بعد ازظهر فراکسیون فراگیر موکول شده است.

 وظیفه دارم 
کاندیدای مجلس شوم

محمدرضا عارف درباره اینکــه رقابتش با لاریجانی 
برای ریاســت چقدر جدی خواهد بود یادآور شد: ما 
با یک نگاه درازمدت و راهبرد اصلی که جریان امید 
داشت ایشان را در لیســت امید گذاشتیم. رقابت در 
فضای رفاقت ایرادی نــدارد و حرکت ایجاد می کند 

چون نظام ما نظام تک حزبی نیست. 
وی با بیان اینکه ما از ابتدا به دنبال تعامل بودیم و فکر 
می کنیم می توانیم با تعامل یک مدیریت مشــترک را 
در مجلــس دنبال کنیم گفت: مــا الان هم آمادگی 
داریم غیر از پســت ریاســت که ان شــاءالله صحن 
علنی مجلس حرف آخر را می زند ، برای بقیه پست ها 

بتوانیم به صورت تعاملی جلو برویم.
منتخب تهران دربــاره این که آیا امــکان دارد برای 
جلوگیری از تنش از ریاســت مجلس منصرف شــود 
با اشــاره به کنار کشــیدن خود از انتخابات ریاســت 
جمهوری ســال 92 تصریح کرد: گاهی رفتاردرست 
در ماندن است و گاهی در کنار کشیدن که انسان باید 
در زمان مناسب تشــخیص صحیح و درست در این 

زمینه داشته باشد. 
وی تصریح کــرد: اگــر شــما در دور دوم انتخابات 
شــعارهای مردم را در حوزه های مختلــف انتخابیه 
پیگیری کنید مطالبه مردم این است که ما به صورت 
جدی حضور داشته باشیم و این مسیر را ادامه دهیم.  
این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در پاسخ به 
این ســوال که آیا باز هم مثل گذشته، گذشت خواهد 
کرد گفت: اولًا گذشــت نیســت بلکه وظیفه است. 
وظیفه دکتر عارف در این دوره حضور جدی به عنوان 

کاندیدای ریاست مجلس است. 

همه افراد لیست امید موظف اند طبق 
دستورات فراکسیونی عمل کنند

نفر اول انتخابات مجلس در تهران درباره گلایه ای 
که نســبت به حضور برخی افراد نزدیــک به جریان 
رقیب در لیســت امید می شود گفت: اکثریت قریب 
به اتفاق ائتلاف امید یــک میثاق نامه را امضا کردند 
و کســانی که می گویند امضا نکرده ایم اتفاقاً کسانی 
هســتند که ما به آنهــا احتــرام گذاشــته ایم. چون 
شخصیت شــان به گونه ای بود که فکــر می کردیم 

نیازی به امضای میثاق نامه ندارند. 
وی بــا بیان اینکه این یک دســتور تشــکیلاتی بود 
گفت: ولی به احتــرام برخی از عزیزان گفتیم نیازی 
نیســت میثاق نامه را امضا کنند و ما متأسفانه امروز 
مطرح می کننــد که ما هیــچ تعهدی نداریــم. آنها 
تعهدی فراتــر از میثاق نامه دارند کــه این یک تعهد 
اخلاقــی اســت. وقتی یک شــخصیت برجســته 
در لیســت امید می آید بــه فراکســیون امید متعهد 
می شــود ولی امروز مطرح می کنند کــه ما تعهدی 
نداریــم. ما هم کــه جز اهرم هــای اخلاقی اهرمی 
نداریــم. کلیه افــرادی که در لیســت امیــد بودند 
موظف انــد طبــق تصمیمــات فراکســیونی عمل 
 کنند. البته اگــر عمل نکردند خود مردم و منتخبین 

متوجه می شوند.
عارف همچنین در پاســخ بــه این ســوال که چقدر 
احتمــال می دهد اتفاق شــورای شــهر ســال 92 
باز هم بــرای اصــلاح طلبــان این بــار در مجلس 
تکرار شــود یادآور شــد: آن زمــان میثاق نامه نبود 
و تجربــه ای کــه ما از شــورای شــهر داشــتیم این 
میثاق نامــه رابه وجــود آورد تا دیگــر آن اتفاق تکرار 
نشــود. اما به هر حــال یک تعهد اخلاقی اســت که 
منتخبین مردم باید به مردم پاســخ بدهند و ما کاری 
 جز توصیــه اخلاقی نمی توانیم بکنیــم و نمی توانیم 

شلاق شان بزنیم. 

عصرایران نوشت:هدف آیت الله هاشمی ریاست خبرگان بود یا حذف آیات مصباح و یزدی؟
مهم ترین سوالی که به ذهن بعد از ریاست آیت الله جنتی در مجلس خبرگان به ذهن می رسد این دو مسئله است که چرا هاشمی نامزد نشد 

و یا نامزد منتسب به او چرا پیروز نشد؟

 ایلنا نوشت: گزارش تفحصی که در مجلس نهم به سرانجام نرسید
درحالی که تنها دو روز کاری تا پایان عمر مجلس نهم باقی مانده، لاریجانی همچنان زیرفشارهای سیاسی داخل و خارج مجلس، نتوانسته 

شرایط را برای قرائت گزارش تحقیق وتفحص از بنیاد شهید در دوره مدیریت مسعود زریبافان فراهم کند.

 فارس نوشت: انتخاب رئیس خبرگان؛  پایان توهم پیروزی اصلاح طلبان
انتخاب آیت الله جنتی به عنوان رئیس مجلس خبرگان رهبری، سؤالات فراوانی درباره ادعای اصلاح طلبان مبنی بر پیروزی قطعی در 

انتخابات خبرگان ایجاد کرد؛ بسیاری نیز سوالاتی درباره عدم ورود هاشمی به عرصه رقابت برای ریاست خبرگان دارند.

 صراط نیوز نوشت:   رفسنجانی نخواست یا نتوانست؟
رای خبرگان نشان داد هاشمی بر خلاف آنچه حامیانش تبلیغ می کردند به دلیل ترکیب نهایی خبرگان، توان رقابت برای کرسی ریاست را 

نداشت نه اینکه به میل خودش کنار کشیده باشد.

عکس روزسایت نگار

اولین حضور رئیس 
جدید صدا و سیما در 
جلسه هیات دولت

خبرنامه

هیس! ایثارگران فریاد نمی زنند
چه کسی نگذاشت گزارش تحقیق و تفحص از بنیاد شهید قرائت شود؟

نزدیک به ســه ســال از آغاز تحقیق و تفحص مجلس از بنیاد شهید در زمان 
مدیریت مســعود زریبافان در دوره ریاست جمهوری محمود احمدی نژاد می 
گذرد، صدها ساعت کار روی آن شده، گزارشش تهیه شده اما با وجود تلاش 
های نماینــدگان پیگیر، این گزارش در نهایت در مجلس نهم قرائت نشــد تا 

روشن شدن تکلیف آن به مجلس دهم سپرده شود. 
در این میان محمدرضا فرهنگی از اعضای هیئت رئیسه عدم قرائت گزارش را 
به دلایل بروکراتیک می خواند و می گوید تا زمانی که مراحل مربوط به تصویب 
گزارش در کمیته تحقیق وتفحص و در ادامه کمیسیون اجتماعی انجام نشود 
که در این مورد هیچ کدام از مراحل طی نشده، امکان ارائه آن به هیات رئیسه 

و در نتیجه قرائت آن در صحن وجود ندارد. 
این در حالیست که امیر خجســته رئیس کمیسیون تحقیق و تفحص از بنیاد 
شــهید که چند ماه پیش نیــز در نطقی ابعادی از فســاد رخ داده را بیان کرده 
بود، می گویــد: کار تهیه گزارش تحقیــق و تفحص از بنیاد شــهید به پایان 
رســیده و گزارش آن نیز طی نامه ای که شــماره آن نیز موجود است، به دفتر 
رئیس مجلس تحویل داده شده است. خجسته در عین حال از سیاسی شدن 
این پرونده و فشــارهای موجود از بیرون و درون مجلس برای قرائت نشــدن 
این گزارش می گوید و علت عدم قرائت گزارش را همین فشــارها می خوند. 
رئیس کمیســیون اصل نود مجلس نیز اساسا ســخن گفتن از بخش هایی از 
این پرونده در رسانه ها را ناشدنی می خواند، هرچند از ارائه توضیحات بیشتر 

خودداری می کند. 

فشارهای سیاسی منجر به توقف قرائت گزارش شد
امیر خجسته رئیس کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس نهم که در نطق 
چند ماه پیش خود در مجلــس گفته بود که در این تحقیق و تفحص ۳۰ هزار 
برگ ســند با حجم کاری بالای 11۰ هزار ســاعت به دست آمده و در این راه 
همکارانش به صورت شــبانه روزی کار کردند، گفت: فشــارهای سیاسی از 
بیرون و درون مجلس منجر به توقف قرائت گزارش شد و این بزرگترین ظلمی 

است که در حق ایثارگران صورت گرفته است.
خجســته در واکنش به ادعای یکی از اعضای هیات رئیسه مجلس مبنی بر 
عدم ارائه گزارش تحقیق و تفحص از بنیاد شهید به مجلس، اعلام کرد: کار 
تهیه گزارش تحقیق و تفحص از بنیاد شــهید به پایان رسیده و گزارش آن نیز 
طی نامه ای که شــماره آن نیز موجود اســت، به دفتر رئیــس مجلس تحویل 

داده شده است.
او در پاســخ به این ســوال که چــرا اقدامی در راســتای قرائــت این گزارش 
انجام نشــده، گفت: به عنوان رئیس کمیته تحقیــق و تفحص کارم را انجام 
داده ام و گــزارش این تحقیــق و تفحــص را در اختیار آقــای لاریجانی قرار 
 داده ام امــا قرائت این گزارش در مجلس نهم میســر نشــد و به مجلس دهم 

موکول شد.
رئیس کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس نهم با بیان این که در جلسات 
آخر مجلس نهم در نطق میان  دســتور به موضوع عدم قرائت گزارش تحقیق 
و تفحص از بنیاد شــهید پرداختم، یادآور شد: فارغ از تخلف های دولت قبل 

در بنیاد شــهید، در دولت فعلی نیز وضعیت معیشت ایثارگران ما خوب نیست 
و متاســفانه دولت در ارائه خدمات به این عزیزان متناسب با تورم پیش نرفته 
و ایثارگران و خانواده های شــهدا در بحث بهداشــت و درمان با مشــکلاتی 

روبروست.
او با تاکید بر این که پرونده تحقیق و تفحص از بنیاد شهید به یک فاجعه تبدیل 
شده، خاطرنشان کرد: فشــارهای سیاسی از بیرون و درون مجلس منجر به 
توقف قرائت گزارش شــد و این بزرگترین ظلمی اســت که در حق ایثارگران 

صورت گرفته است.
خجسته در پاســخ به اینکه آیا هیات رئیســه مجلس تحت فشارهای سیاسی 
اجــازه قرائت گزارش را نمی دهــد، اظهار کرد: بله، پــس از نطقی که در این 
خصوص در صحن علنی ایراد کردم، گزارش را در اختیار آقای لاریجانی قرار 
دادم تا ایشان در این خصوص تعیین تکلیف کند، شاید هم فشارهای سنگین 

کاری باعث این مسئله شده  باشد.

امکان رسانه ای شدن بخشی از پرونده وجود ندارد
رئیس کمیسیون اصول نود مجلس نهم نیز در پاسخ به سوالی مبنی بر این که 
آیا متخلفان پرونده بنیاد شهید مانع از قرائت گزارش این تحقیق و تفحص در 
صحن علنی می شوند، گفت: به هر حال، تا این لحظه هیچ کدام از متخلفان 
برای جلوگیری از قرائت گزارش،  اقدام علنی و مســتقیمی انجام نداده اند اما 
باتوجه به این که گزارش را مطالعــه کرده ام، باید بگویم که بخش هایی از این 

گزارش قابلیت رسانه ای شدن ندارد.
پورمختار که از پاســخ دادن به این سوال که آیا حضور برخی اشخاص خاص 
یا حجم بالای تخلف ها در این پرونده، مانع از قرائت آن می شــود، خودداری 
کرد در واکنش به این که آیا این که پرونده در اختیار رئیس مجلس قرار بگیرد، 
مشکل را حل خواهد کرد یا خیر، گفت: به هر حال، رئیس مجلس بنابر قانون 
اختیاراتی دارد و تا جایی که اطلاع دارم، گزارش در اختیار آقای لاریجانی قرار 
گرفته و چندین جلســه نیز با حضور رئیس مجلس، آقای خجســته و برخی از 
مسئولان بنیاد شهید برگزار شده اما واقعیت این است که این گزارش، گزارش 

خاصی است و امکان توضیح بیشتر درباره آن وجود ندارد.

از دست داشتن سلطان شکر تا جعل درصد جانبازی
اما تنها اطلاعاتی که ما از این تحقیق و تفحص داریم مربوط اســت به نطق 
آذر ماه خجســته در مجلس. وی در این نطق گفت: در این تحقیق و تفحص 
۴5 کار شناس خبره از دیوان محاسبات اداری، سازمان بازرسی و بانک ملی 
با ما همکاری کرده و نتیجه آن ۳۰هزار برگ سند بود که در بیش از 11۰ هزار 

ساعت کاری به دست آمد.
خجسته با اشاره به فشــارهای سیاسی و این اتهام که مستنداتی درخصوص 
فســادها وجود ندارد، بــا بالاگرفتن گزارش قطور تحقیــق و تفحص از بنیاد 
شــهید که در دســت داشــت٬ اعلام کرد: چــرا می گویید مســتندات وجود 
ندارد؟ این مســتندات ماســت٬ چرا باید تحمل کنیم؟ چرا باید به نحوی عمل 
کنیــم که همه بگویند نتیجه تحقیق و تفحص چه شــد؟ چرا باید فشــارهای 

 بیرونی بــر ما اثر بگــذارد؟ چــرا می گویند حب و بغض اســت و مســتنداتی 
وجود ندارد؟

خجســته ادامه داد: آیا اتفاق های مربوط به بیمه دی مســتندات ندارد؟ آیا 
اتفاق های مربوط به ســازمان اقتصادی کوثر حب و بغض است؟ آیا صرافی 
بانک دی که صد ها میلیارد تخلف در آن انجام گرفت و بازگردانده شــد٬ حب 
و بغض اســت؟ آیا دست داشتن سلطان شکر در شــرکت اقتصادی سبحان 
مستندات ندارد؟ آیا جعل درصد جانبازی با فشارهای سیاسی صورت نگرفته 
است؟ آیا اعتراف های مکتوب  خودشان که در صورت اجازه ریاست مجلس 
به نمایندگان تقدیم خواهد شــد٬ حب و بغض است؟ ببینید الان این افراد در 

دادگاه چه بلایی برسرشان آمده است؟
نماینــده مردم همدان خاطر نشــان کرد: امروز مردم شــریف، خانواده های 
شــهدا، جانبازان و آزادگان وحتی برخی از نمایندگان ســوال می کنند که این 

تحقیق و تفحص به کجا رسید و چرا قرائت نمی شود؟
خجســته با تاکید براینکه تهیه گــزارش تحقیق و تفحص نبایــد تا این اندازه 
به طول بینجامد٬ اظهارداشــت: عوامل و موانع متعــددی منجر به طولانی 
شــدن روند بررسی ها شد. تهدید، تخریب و فشــارهای سنگین سیاسی مانع 
ما می شــد٬ ولی ما همه این فشار ها را تحمل کردیم و امروز مردم انتظار دارند 
هرچه سریع تر این گزارش قرائت شود. حال سوال اینجاست که چرا این گونه 

نمی شود.
وی افزود: تحقیق و تفحصی که شــش ماه تا یکســال پس از آغاز کار آماده 
قرائت بود٬ به دلیل فشــار ها و عوامل دیگر علیرغم برگزاری جلســات متعدد 
به نتیجه نرســید. با این وجود ما گزارش هایمان را به طور مســتمر به ریاست 

مجلس تقدیم کردیم و ایشان نیز رهنمودهای روشنی داشتند.
خجسته اضافه کرد: درجلســه ای که اعلام کردیم آخرین جلسه خواهد بود 
و از دو هفته پیش از آن اطلاع رســانی شــده بود که در 2۴ آبان ماه گذشــته 
برگزار می شــود و ۳۰هزار برگ مســتندات به اعضا ارائه شد، گزارش مفصل 
ایــن تحقیق و تفحص در 11۰ هزار صفحه و گــزارش تکمیلی و مختصر آن 
در حدود 2۰ الی ۳۰ صفحه خدمت دوســتان تقدیم شــد٬ اما متاســفانه این 
جلسه که توسط تمامی رسانه ها اطلاع رسانی شــده بود به دلیل عدم حضور 

نمایندگان برگزار نشد.
رئیــس کمیســیون تحقیق و تفحــص از بنیاد شــهید اضافه کــرد: قرار بود 
گــزارش تحقیــق و تفحص در آن جلســه به تصویب برســد و پــس از آن در 
صحن قرائت شــود اما بجای این اتفــاق٬ مصاحبه هایی انجام شــد و برخی 
 مدعی شــدند مستندات وجود ندارد و در تهیه این گزارش حب و بغض در کار 

است.
رئیس کمیســیون شــورا ها و امور داخلی مجلس در پایان از ریاست مجلس 
تقاضا کرد: آقای لاریجانی با توجه به اینکه آیین نامه مجلس اجازه نمی دهد 
که همه مسائل را مطرح کنم٬ در شرایط کنونی اجازه می خواهم این مستندات 
را تقدیم هیات رئیســه کنیم تا هر گاه صلاح دانســتید عمل شــود. ما بیش از 
دو ســال نمی توانیم جلســه برگزار کنیم اما به دلیل عدم حضور دوســتان به 

نتیجه نرسیم.


